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Poštovani članovi, 
 
Danas nakon izglasanog Zakona o zaštiti životinja osjećam dužnost izvjestiti Vas o tome što je Hrvatski 
kinološki savez činio u cilju kreiranja Zakona koji bi štitio Vas, naše članove. 
 
Dakle čitava stvar je počela još prošle godine kada smo saznali da navedeni Zakon ide u izmjenu. Tada smo 
zakazali sastanak u Ministarstvu poljoprivrede. Tom prilikom našli smo se sa pomoćnikom ministra, 
voditeljem Službe za organizaciju provedbe veterinarske djelatnosti te voditeljicom Odjela za zaštitu 
životinja. Na tom sastanku smo detaljno podastrli sve podatke o tome što je HKS, čime se bavimo, na koji 
način radimo i koliko je korektno naše članstvo kada je riječ o držanju pasa, skrbi za njih, prijavljivanju legala 
te brizi o štencima i brizi kod kojeg vlasnika će ti štenci završiti. Isto tako dali smo naše prijedloge koji bi 
morali biti uvršteni u novi Zakon. Ponuđena je suradnja u kojoj bi HKS preko svojih članica koje su dobro 
razgranate i pokrivaju čitavu Hrvatsku napravio i proveo program izobrazbe komunalnih redara kako bi im 
se olakšao rad i otklonile nedoumice do kojih bi eventualno moglo doći. 
 
Nakon prošlogodišnje Skupštine u 12. mjesecu napravljen je i okrugli stol  po pitanju izmjena u Zakonu na 
koji je pozvana voditeljica Odjela za zaštitu životinja Branka Buković Šošić, a koja je direktno uključena u 
kreiranje novog Zakona. Tamo su svi zainteresirani mogli, i jesu, javno izreći svoja mišljenja i prijedloge. 
Zajednički zaključak s okruglog stola bio je da Hrvatski kinološki savez Ministarstvu poljoprivrede dostavi 
sublimaciju rasprava s istog kako bi se one po mogućnosti uvrstile u završnu verziju Prijedloga Zakona o 
zaštiti životinja. Kao što je poznato svi dostavljeni prijedlozi su na način kako je predloženo ili kako je to bilo 
najprimjerenije ugrađeni u Prijedlog Zakona o zaštiti životinja koji je kao finalni prijedlog išao prema Vladi 
RH, a kasnije i prema Saboru. 
  
Podsjetio bih na primjedbe koje smo imali  
- pojam definicije pojma posjednik životinje u članku 4.stavak 1. točci 23. vezano uz kasniji članak 63. st.5. 
gdje se sporan posjednik zamjenjen s pojmom vlasnik u kojoj odredbi stoji da se životinja se  vraća 
posjedniku ako se posjednik očitovao da se odriče životinje ili se može nedvojbeno utvrditi da je napustio 
životinju. 
- odredbu u čl.5.st.t.11. u kojoj stoji da je zabranjeno koristiti životinje za filmska i televizijska snimanja, 
oglašavanje, izložbe, smotre, natjecanja ili predstave ako ih se pri tome prisiljava na neprirodno ponašanje 
ili se kod životinja izaziva bol, patnja, ozljede, strah ili smrt, iz iste je izbačeno sporno "neprirodno 
ponašanje". 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
- odredbu članka 6. stavak 1. t.1. posjednik ne smije privremeno ili stalno napustiti domaću životinju, 
kućnog ljubimca ili uzgojenu divlju životinju i druge životinje koje drži pod nadzorom na naše traženje 
izbačeno je privremeno 
- odredba članka 55 zakona kojom posjednik koji drži više od devet pasa koji više ne sišu mora udovoljiti 
uvjetima iz članka 64. ovoga Zakona a odnosi se na uvjete koje udovoljavaju skloništa,  promjenjeno na 
način da se odnosi isključivo na životinje koje se udomljavaju  
- odredba članka 62. st.1. kojom se propisuje korištenje životinja pri snimanju filmova i televizijskih 
emisija te za izložbe, smotre, natjecanja životinja, predstave i u druge svrhe s ciljem predstavljanja životinja 
može se obavljati nakon što nadležna područna jedinica veterinarskog ureda izda suglasnost. Opisano 
samo po sebi ne bi bilo sporno da u stavku 5. istog članka izmedu ostalog ne stoji da se nadležnom 
veterinarskom uredu treba dostaviti dokaz o osposobljenosti osobe koja radi sa životinjama, dio o 
osposobljenosti osobe je izbačen iz članka.  
 
Dakle, kao prvobitni prijedlog je pred Vladu RH od predlagača išao Prijedlog Zakona o zaštiti životinja u koje 
su ugrađene naše primjedbe.  
 
Prije petnaestak dana neslužbeno smo dobili informaciju da će Udruga gradova poslati u Sabor amandman 
koji govori o sterilizaciji ženki, pa smo odmah reagirali i kontaktirali određene saborske zastupnike te 
poslali dopis na Ministra Tomislava Tolušića, Odbor za poljoprivredu, Odbor za lokalnu i područnu 
(regionalnu) samoupravu te sve Klubove zastupnika Hrvatskog sabora. U dopisu smo iskazali svoje 
nezadovoljstvo tim mogućim amandmanom u  kojem tražimo da se to ne prihvati ili ako se prihvati da se 
prihvati u izmjenjenom obliku gdje se članovi Hrvatskog kinološkog saveza izuzimaju.  
 
Nakon što je prošli tjedan pred samu raspravu o Zakonu uočeno da su u posljednji čas stavljeni amandmani 
koji mogu naštetiti članovima HKS-a, ali i dovode u pitanje mogućnost provođenja istog u praksi, pokušao 
sam kontaktirati ministra Tomislava Tolušića direktno, međutim ministar se višestruko nije javljao. Preko 
osobnih poznanstava kontaktirano je i komunicirano sa nekoliko saborskih zastupnika i samim premijerom 
Plenkovićem. Dobili smo naputak da sastavimo dopis u kojem će se navesti što smatramo da ne bi trebalo 
biti u Zakonu i naš konačni cilj, odnosno Prijedlog koji bi našim članovima odgovarao. Kako smo taj naputak 
dobili u subotu, odnosno nedjelju, u noći je isti sastavljen i u ponedjeljak 2.10. poslan na spomenute adrese.  
 
U tom smo dopisu tražili  tri stvari:  
 
Ad 1 
U članku 38. (4) Zakona, u Odboru za zaštitu kućnih ljubimaca i drugih životinja, osim pokusnih i životinja 
koje se koriste u svrhu proizvodnje navedeni su u točci 5. kao članovi odbora predstavnici saveza uzgajivača 
kućnih ljubimaca. 
Obzirom na važnost koju ima uzgoj pasa, a slijedom toga Hrvatski kinološki savez kao jedina udruga 
priznata od Međunarodne kinološke federacije u Hrvatskoj koja brine o uzgoju čistokrvnih pasa, 
podrazumijeva se da će predstavnici Hrvatskog kinološkog saveza u ovom odboru sigurno zauzeti svoje 
mjesto. Smatramo da bi bilo dobro da to decidirano bude i navedeno. 
 
Ad 2 
Vlada Republike Hrvatske na svojoj je sjednici dana 28. rujna 2017. godine prihvatila dva amandmana 
saborskog zastupnika gospodina Veljka Kajtazija na Konačni prijedlog Zakona o zaštiti životinja, drugo 
čitanje P.Z.E. br.147 predlagatelja Vlade Republike Hrvatske. 
Prvim amandmanom u članku 63. dodaje se novi stavak. 6. koji glasi: “Jedinice lokalne samouprave mogu 
propisati trajnu sterilizaciju kao obvezan način kontrole razmnožavanja.” Ovakvu odluku po navedenom 
prijedlogu lokalne zajednice mogle bi donijeti u trenutku kada zaključe da broj napuštenih životinja nadilazi 
kapacitete skloništa za napuštene životinje. 
Hrvatski kinološki savez žali zbog velikog broja napuštenih pasa u Republici Hrvatskoj i svjestan je svih 
humanitarnih, zdravstvenih i financijskih posljedica koje takva situacija ima za društvo u cjelini. Problem 
napuštenih pasa rezultat je nekontrolirane i neodgovorne hiperprodukcije i neodgovornih vlasnika koji 
svoje pse napuštaju. Zbog toga je Hrvatski kinološki savez apsolutno za hitnu intervenciju zakonodavca i 
rješavanje problema kako nekontroliranog uzgoja tako i neodgovornog postupanja s psima. Međutim,  
 
 
 



 
 
 
 
amandman u ovakvom obliku kakav predlažu Prijatelji Životinja i Udruga gradova potencijalno može 
onemogućiti uzgoj čistokrvnih pasa u Republici Hrvatskoj, a što bi imalo katastrofalne posljedice zbog 
društvene korisnosti kinologije i čistokrvnih pasa iz kontroliranog uzgoja po pravilima Hrvatskog kinološkog 
saveza. 
Radi iznijetog, svjesni problema napuštenih životinja, te radi zaštite uzgoja čistokrvnih pasa u Republici 
Hrvatskoj, molimo Vas da nas podržite i predložite da se prijedlogu usvojenog amandmana saborskog 
zastupnika gospodina Veljka Kajtazija nadoda slijedeće: 
 
„Od obvezne sterilizacije i/ili kastracije izuzimaju se psi s rodovnicom koju priznaje Međunarodna kinološka 
federacija (FCI) i koji se mogu koristiti u uzgoju po Pravilniku o uzgoju Hrvatskog kinološkog saveza.“  
 
Cjeloviti Pravilnik može se naći na slijedećem linku 
http://hks.hr/web/dokumenti/Pravilnik%20o%20strucnom%20radu%20hks%202017.pdf 
 
Ad 3 
Odnosi se na drugi prihvaćeni amandman saborskog zastupnika gospodina Veljka Kajtazija. U članku 54. 
stavku 1. brišu se riječi: ”s tri i više rasplodnih ženki iste vrste životinja” pa stavak 1. glasi: 
“1. Uzgoji kućnih ljubimaca namjenjenih prodaji ne mogu započeti obavljati djelatnost bez rješenja o 
registraciji uzgoja koje donosi nadležno tijelo.” 
Ne sumnjajući u dobre namjere predlagatelja s jedinim motivom zaštite životinja ističemo da je donoseći i 
prihvaćajući ovakav prijedlog Vlada Republike Hrvatske dovedena u zabludu jer će upravo ova odredba 
dovesti do uzgoja pasa isključivo u cilju proizvodnje, a što će u konačnici rezultirati hiperprodukcijom bez 
mogućnosti adekvatne kontrole i postići potpuno suprotan učinak od onog kojeg se ovom odredbom 
željelo postići. 
Navedeno obrazlažem kako slijedi: Uzgajivači Hrvatskog kinološkog saveza su kinolozi, zaljubljenici u 
čistokrvne pse, a nisu stočari i proizvođači. Cilj uzgajivača kinologa nije proizvesti što veću količinu jedinki, 
već uzgojiti psa najbližeg standardu pasmine koju uzgaja. Kinologija je i sport u kojem se upravo takvi 
primjerci određenih pasmina natječu, ne radi novca ili slave nego radi strasti i ljubavi prema pasmini. 
Uzgajivači Hrvatskog kinološkog saveza su hobisti i ne žive od pasa nego žive za pse. Ovakvom odredbom 
veliki broj, slobodno možemo reći većina članstva Hrvatskog kinološkog saveza, potencijalno se dovodi u 
situaciju da se više ovim hobijem neće moći baviti. Ovo iz razloga što ti ljudi imaju svoja zvanja i radna 
mjesta pored kojih im zakonom nije dopušteno osnivati obrte, trgovačka društva ili OPG-ove. Radi 
nedorečenosti odredbe u dijelu koji se odnosi na precizno određivanje nadležnog tijela za donošenje 
rješenja, ostavlja se prostora za pravnu nesigurnost koja može dovesti do neravnopravnog položaja ovih 
građana Republike Hrvatske u odnosu na sve ostale koje nitko ne sputava u bavljenju tom djelatnošću. Iz 
svega gore navedenoga predlažem da se članovi Hrvatskog kinološkog saveza izuzmu od spornog 
amandmana i nastave praksu kakvu smo imali i do sada pa bi pa stavak 1. glasio: 
 
“1. Uzgoji kućnih ljubimaca namjenjenih prodaji ne mogu započeti obavljati djelatnost bez rješenja o 
registraciji uzgoja koje donosi nadležno tijelo ili kao uzgajivači registrirani pri Hrvatskom kinološkom 
savezu.”. 
 
Isti taj dan je i službeno zatražen hitan sastanak sa ministrom po pitanju Zakona međutim, do danas nismo 
dobili odgovor na isti. U ponedjeljak kasno poslijepodne smo, opet po privatnoj liniji, dobili informaciju da 
će nam se vezano uz dostavljene prijedloge izaći u susret. 
 
Jučer 4.10. ste bili svjedoci da je Zakon donesen i to ne na način kojem smo se nadali.  
 
Za mene borba za naše članove i uzgajivače ovdje ne prestaje. Moj i naš zadatak je sada u prvom redu 
preko medija upozoriti na posljedice i nemogućnost provedbe ovog Zakona. Prve izjave su već krenule, 
slijede nove. 
Pošto je Zakon produkt politike, slijedi iniciranje novih sastanaka sa Ministarstvom na kojima ćemo tražiti 
da nas se uključi u izradu Pravilnika jer tu bi trebala struka reći svoje i precizirati ono što je u zakonu nejasno 
i može se dvoznačno shvatiti. 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
Ono što bi još želio, u svim ovim previranjima oko spomenutog Zakona, je zahvaliti svim onima koji su bili 
potpora na bilo koji način i svojim radom dali doprinos bez obzira na konačni ishod. 
 
Isto tako želio bih ukazati i na neke negativne pojave poput samoinicijativnih istupa pojedinaca koji su imali 
suprotan učinak. Neću ovdje navoditi negativne komentare koji su se mogli pročitati na društvenim 
mrežama  i bespotrebno širenje panike, pokušaj stvaranja dojma kaosa, a istovremeno koristeći taj isti 
Savez kao štit. To govori o navedenim pojedincima više nego što ja sam mogu iskomentirati. Svi koji su se 
pozivali na neinformiranost neka upitaju one koji su se interesirali direktno u HKS-u, o tome da li su dobili 
potpunu informaciju..... 
 
Zovemo se Savez, zovete se članovi Saveza. Hrvatskog kinološkog saveza. Indirektno, preko svojih udruga 
u koje ste učlanjeni. Apeliram na veću aktivnost u Vašim udrugama i da po toj vertikali komuniciramo i to 
dvosmjerno. U današnje vrijeme kada informacije idu gotovo jednako brzo kao i misli to je najbolji način da 
se kaže ili pita o onom što vas interesira, a isto tako da se o traženom dobije informacija. 
Na kraju još jednom ističem da ovo nije nikakav kraj kinologije u našoj zemlji kako zlonamjerni iz nekih svojih 
interesa pokušavaju prikazati , ovo je nastavak rada za nas, za članove, za uzgajivače, za naše autohtone 
pasmine i sve ostalo što nam kinologija nosi. 
 
Srdačan kinološki pozdrav, 
 
Branko Šare 
Predsjednik Hrvatskog kinološkog saveza 
 
                                                       

                   
  


